
BRM.0012.14.2.2016     
 

Protokół nr 14/2016 
 

posiedzenia Komisji Uzdrowiskowej Rady Miejskiej Inowrocławia, odbytego  

w dniu 16 marca 2016 r. w Urzędzie Miasta Inowrocławia. 

------------------------------------------------------------------------------------------------- 

Posiedzenie Komisji rozpoczęło się o godz. 11
00

,  zakończyło się o godz.11
45

. 
 

Przebieg obrad: 

Posiedzenie otworzył Przewodniczący Komisji, pan Janusz Radzikowski, który na 

podstawie listy obecności stwierdził, że w posiedzeniu uczestniczy wymagane 

przepisami kworum, w związku z czym obrady są prawomocne. 
 

Listy obecności członków Komisji oraz zaproszonych gości stanowią załącznik nr 1 

do protokołu.  
 

Proponowany porządek obrad: 

1. Informacja na temat likwidacji azbestu na terenie Miasta. 

2. Sprawy wymagające opinii Komisji.  

3. Sprawy bieżące. 
 

Ad.1 Informacja na temat likwidacji azbestu na terenie Miasta.  
 

Janusz Radzikowski - Przewodniczący Komisji: 

Zaprosiliśmy na dzisiejsze posiedzenie Komisji p. Zdzisława Feita – Komendanta 

Straży Miejskiej, aby doprecyzować sprawę związaną z dodatkowymi etatami  

w Straży Miejskiej. Na Komisji 5 października poruszyliśmy kwestię fotoradaru, który 

obsługują strażnicy. W związku z tym, że od 1 stycznia  2016 r., fotoradar w Straży 

Miejskiej już nie funkcjonuje zaproponowaliśmy, ażeby strażnicy, którzy do tej pory 

obsługiwali ten fotoradar, zostali przesunięci do patrolu w Parku Solankowym.  
 

Maciej Basiński: 

Rozmawialiśmy o tym, że monitoring w Parku Solankowym jest mało skuteczny m.in. 

ze względu na to, że drzewa zasłaniają kamery. Dlatego zaproponowaliśmy, aby 

przesunąć strażników, którzy do tej pory obsługiwali radar do patrolu w Parku 

Solankowym. 
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

Niestety muszę Państwa poinformować, że od czasu kiedy była na ten temat rozmowa, 

zredukowano Straż Miejską o 6 etatów. W Straży Miejskiej jest duża rotacja. Osoby 

odchodzą a na ich miejsce nie przyjmujemy nowych pracowników. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

To znaczy, że na skutek redukcji 6 etatów powinny zostać zaoszczędzone środki, które 

były zaplanowane właśnie na te etaty. W związku z tym mam pytanie, na co będą 

przeznaczone te pieniądze? 
 

Zdzisław Feit – Komendant Straży Miejskiej: 

To pytanie proszę kierować do kadr. Natomiast jeśli chodzi o przesunięcie strażników 

do patroli Parku Solankowego, nie ma takiej możliwości z uwagi na to, że stan 

zatrudnionych się zmniejszył.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Dziękuję bardzo p. Komendantowi za wyjaśnienia.  
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Proszę p. Szymona Kosmalskiego o przedstawienie informacji. 
 

Szymon Kosmalski – Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej: 

Przedstawił informację na temat likwidacji azbestu na terenie Miasta. Materiał stanowi 

załącznik nr 2 do protokołu.  
 

Janusz Radzikowski - Przewodniczący Komisji: 

Z pana wypowiedzi wynika, że Miasto realizuje program usuwania azbestu na bieżąco. 

Mieszkańcy mają w 100 % finansowane usunięcie i utylizację azbestu.  
 

Szymon Kosmalski – Kierownik Wydziału Gospodarki Komunalnej: 

Z budżetu Miasta zostały wydane środki na program związany z usuwaniem azbestu, 

prócz tego Miasto nie wydaje na ten cel żadnych pieniędzy. Likwidacja elementów 

zawierających azbest z terenu Miasta Inowrocławia finansowana jest ze środków 

pozyskiwanych z Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki 

Wodnej w Toruniu.  
 

Janusz Radzikowski - Przewodniczący Komisji: 

Czy przybywa osób chętnych do udziału w tym programie? 
 

Jolanta Rucińska – pracownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa: 

Co roku informujemy mieszkańców Miasta przez lokalne media o możliwości zapisów 

chętnych osób na demontaż, transport i utylizację elementów zawierających azbest  

z terenów swoich posesji. Ogłoszenia te są powtarzane przez okres 3 miesięcy. Z roku 

na rok jest coraz więcej chętnych, ale są też osoby, które w ostatniej chwili się 

wycofują. Powodem tego są koszty związane z montażem nowego pokrycia 

dachowego.  
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Czy były takie sytuacje,  że komuś odmówiono? 
 

Jolanta Rucińska – pracownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa: 

Każdy kto jest chętny, ujęty jest w harmonogramie.  
 

Janusz Radzikowski - Przewodniczący Komisji: 

Patrząc na dane zawarte w omawianej informacji widać, że dość dużo osób korzysta  

z tego programu. 

Czy są inne pytania? 
 

Maciej Basiński: 

Czy na budynkach użyteczności publicznej są wymienione elementy azbestowe? 
 

Jolanta Rucińska – pracownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa: 

Jeśli chodzi o budynki użyteczności publicznej tym zajmuje się wydział inwestycji  

w ramach przeprowadzanych remontów. Do nas te informacje nie trafiają. Z wiedzy 

jaką posiadam na pewno usunięto elementy azbestu z siedziby MPK i Zakładu Robót 

Publicznych. Na pewno elementy azbestu ma KSM oraz budynki należące do osób 

prywatnych.  
 

Maciej Basiński: 

A placówki oświatowe? 
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Elżbieta Jardanowska: 

Z tego co wiem, to przy okazji termomodernizacji szkół były te elementy usuwane. 

Czy prócz dużych kosztów związanych z wymianą dachu są inne powody, przez które 

dany wnioskodawca może nie wziąć udziału w tym programie? 
 

Jolanta Rucińska – pracownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa: 

Nie było takiego przypadku, każdy kto złożył do tej pory wniosek został ujęty  

w harmonogramie. 
 

Elżbieta Jardanowska: 

Czy na ten rok jest dużo chętnych? 
 

Jolanta Rucińska – pracownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa: 

Do tej pory 32 osoby.  
 

Janusz Radzikowski - Przewodniczący Komisji: 

Czy są jeszcze pytania? Nie widzę. Przechodzimy do głosowania.  
 

Kto jest za pozytywnym zaopiniowaniem informacji na temat likwidacji azbestu na 

terenie Miasta? 
 

głosowanie: za – 5, przeciw - 0, wstrzym. się – 0 
 

Komisja pozytywnie zaopiniowała ww. informację. 
 

Janusz Radzikowski - Przewodniczący Komisji: 

Ostatnio p. Tadeusz Chęsy podczas rozmowy ze mną poruszył temat związany z tym, 

że Miasto nie posiada programu niskiej emisji i mieszkańcy nie mogą ubiegać się  

o dotację.  
 

Jolanta Rucińska – pracownik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Środowiska  

i Rolnictwa: 

Z dniem 15 stycznia 2016 r. przejęłam obowiązki po p. Stanisławie Mileckim, który 

tym tematem się zajmował.  
Miasto Inowrocław w roku 2014 r. zleciło wykonanie Programu Ograniczenia Niskiej Emisji 

dla Miasta, który został sporządzony przez firmę EKOSTANDARD Pracownię Analiz 

Środowiskowych z Suchego Lasu. W lutym br. uczestniczyliśmy jako pracownicy Wydziału 

Gospodarki Komunalnej, Środowiska i Rolnictwa Urzędu Miasta Inowrocławia w spotkaniu  

z Doradcą Energetycznym powiatu inowrocławskiego (z siedziba w Wojewódzkim Funduszu 

Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej w Toruniu). Doradca Energetyczny (p. Kamil 

Skonieczny) szczegółowo przedstawił konieczność prawidłowości wykonania Programu 

Ograniczania Niskiej Emisji (PONE) oraz Planu Gospodarki Niskoemisyjnej (PGN). Został 

przeanalizowany ww. Program (PONE) dla miasta Inowrocławia, który ocenił pozytywnie. 

Wykonanie PONE jest obowiązkowe, a podstawą prawną jego opracowania była uchwała Nr 

XXX/537/13 Sejmiku Województwa Kujawsko – Pomorskiego z dnia 28 stycznia 2013 r.  

w sprawie określenia programu ochrony powietrza dla strefy kujawsko – pomorskiej ze 

względu na przekroczenie poziomów dopuszczalnych dla pyłu PM 10 i benzenu oraz 

docelowo dla arsenu i ozonu. Z informacji, jakie przedstawił ww. Doradca Energetyczny 

wynika, iż posiadanie uchwalonego PONE (Programu Ograniczania Niskiej Emisji) pozwala 

na pozyskiwanie źródeł finansowych (dotacji) z Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska 

i Gospodarki Wodnej za pośrednictwem Wojewódzkiego Funduszu Ochrony Środowiska  

i Gospodarki wodnej w ramach dwóch projektów, które mają wejść w życie na przełomie 

marca/kwietnia. 
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Są to następujące projekty: 

RYŚ – skierowany dla mieszkańców głównie domów jednorodzinnych, właścicieli kamienic, 

których celem jest ograniczenie niskiej emisji poprzez likwidację palenisk węglowych. 

Jednakże realizacja tego programu odbywa się trzyetapowo, tj.: 

I etap – przeprowadzenie termomodernizacji 

II etap – wykonanie wewnętrznej instalacji (wentylacja itp.) 

III etap – likwidacja źródła ciepła (na paliwo stałe)  

PROSUMENT – skierowany również do właścicieli domków jednorodzinnych, wspólnot 

mieszkaniowych itp. Celem programu jest ograniczenie lub uniknięcie emisji CO2 w wyniku 

zwiększenia produkcji energii z odnawialnych źródeł, poprzez zakup i montaż małych 

instalacji lub mikroinstalacji odnawialnych źródeł energii, do produkcji energii elektrycznej 

lub ciepła dla osób fizycznych oraz wspólnot lub spółdzielni mieszkaniowych. Program 

promuje nowe technologie OZE (odnawialne źródła energii – pompy ciepła, panele 

fotogalwaniczne, kolektory słoneczne itp.). Wysokość dotacji udzielanych w ramach ww. 

programów w momencie spotkania z Doradcą nie była jeszcze znana. Ponadto w przypadku 

Programu PROSUMENT uzupełnieniem do dotacji jest udzielana bezpośrednio przez 

WFOŚiGW pożyczka niskoprocentowa (1%) uznawana jako wkład własny. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Miasto powinno podjąć wszelkie starania, żeby mieszkańcy mieli możliwość 

skorzystania z dotacji.  
 

Ad.2  Sprawy wymagające opinii Komisji.  

Nie było.  
 

Ad.3 Sprawy bieżące. 
 

Janusz Radzikowski – Przewodniczący Komisji: 

Otrzymaliśmy pismo od p. Prezydenta Piniewskiego, w którym informuje nas,  

że prace nad ostateczną wersją projektu planu zagospodarowania przestrzennego dla 

północnego obszaru „Osiedla Uzdrowiskowego” zostaną powtórzone ze względu na 

nowe przepisy planistyczne. Na dzień dzisiejszy nie wskazano nam terminu 

zakończenia prac planistycznych, jednakże zapewniono nas, iż ukończony projekt 

planu zostanie przedłożony Komisji Uzdrowiskowej do zaopiniowania.  

Pismo stanowi załącznik nr 3 do protokołu.  

Poza tym otrzymaliśmy pismo informujące o możliwości składania wniosków przez 

Komisję w związku z podjęciem na ubiegłej sesji uchwały nr XVII/161/2016  

w sprawie przystąpienia do sporządzenia miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego Miasta Inowrocławia dla obszaru położonego w rejonie ulic: Wojska 

Polskiego, Ludwika Błażka, Jana Molla i al. 800-lecia Inowrocławia. W związku  

z powyższym jeśli będą mieli Państwo uwagi, złożymy wnioski na kolejnym 

posiedzeniu Komisji, termin mamy do 11 kwietnia 2016 r.  

Pismo stanowi załącznik nr 4 do protokołu.  

Innych spraw nie było.  

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, przewodniczący zamknął 

posiedzenie Komisji.  

 

Przewodniczący Komisji 

 

Janusz Radzikowski 

 

Protokółowała 
 

Justyna Gaczkowska 


